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Informácia zo zasadnutia výborovej schôdze
Slovenskej hypertenziologickej spoločnosti

zo dňa 11. mája 2005 v Bratislave

INFORMÁCIE SLOVENSKEJ HYPERTENZIOLOGICKEJ SPOLOČNOSTI

Prítomní: Prof. MUDr. I. Riečanský, CSc., MUDr. P. Jonáš, Doc. MUDr.
S. Filipová, CSc., Doc. MUDr. Š. Farský, CSc., Prof. MUDr. P. Ponťuch,
CSc., MUDr. K. Beňová, MUDr. J. Mazúr, Doc. MUDr. M. Sninčák, CSc.,
Doc. MUDr. J. Sirotiaková, CSc., MUDr. D. Škultétyová
Revízorka: MUDr. E. Pastrnáková
Neprítomní: Prof. MUDr. I. Balažovjech, DrSc.

Program:
1. Schôdza SHS sa konala v deň otvorenia XX. pracovnej konferencie

o artériovej hypertenzii v SÚZA v Bratislave. Preto sa úvod schôdze
venoval programu konferencie. Počas konferencie sa uskutočnila ple-
nárna schôdza členov spoločnosti. Počas plenárnej schôdze účastní-
kov informovali o činnosti spoločnosti za posledný rok, najmä
o výsledkoch volieb a vytvorení nového výboru spoločnosti. Súčasne
ich oboznámili s aktivitami na ďalší rok. V roku 2006 sa XXI. pracov-
ná konferencia o artériovej hypertenzii uskutoční v Košiciach. Pred-
seda spoločnosti zdôraznil potrebu spolupráce s ministerstvom zdra-
votníctva a odbornými spoločnosťami. Účastníkov oboznámili aj
s činnosťou Ligy boja proti hypertenzii.

2. SHS pripravuje internetovú stránku, ktorá je teraz v skušobnej pre-
vádzke. Pripravuje sa jej oficiálne zverejnenie, čo by sa malo uskutoč-
niť do termínu ďalšej schôdze. Vznikla redakčná rada v zložení: Prof.
MUDr. P. Ponťuch, CSc., Doc. MUDr. S. Filipová, CSc., MUDr. P.
Jonáš, MUDr. J. Mazúr.
Internetová adresa v skúšobnej prevádzke: www.hypertension.szm.sk

3. Pripravuje sa ukončenie epidemiologickej štúdie, ktorej hlavným rea-
lizátorom je Doc. MUDr. Sninčák, CSc. Predseda spoločnosti spolu
s ostatnými členmi výboru zdôraznili, že ak garantom štúdie je SHS,
potom treba výsledky najprv zoponovať v rámci výboru spoločnosti
a spoluautormi štúdie sú členovia výboru SHS. Práca musí byť najprv
publikovaná v rámci SHS v časopise Kardiológia a až potom
v zahraničí. Zoponovaná musí byť v rámci spoločnosti do konca sep-
tembra 2005.

4. SHS pripravuje blok prednášok pre X. kardiologický kongres, ktorý
bude v dňoch 6. – 8. októbra v Bratislave.

5. SHS neudelila tento rok „Cenu za najlepšiu publikáciu za rok 2003“.
Podklady k udeleniu ceny za rok 2004 je potrebné odovzdať do 20.
decembra 2005.

6. SHS vybrala pre Letnú školu hypertenzie dvoch účastníkov: MUDr.
Líšku – Kardiologická klinika SÚSCH, Bratislava a MUDr. Farkaša,
IV. interná klinika FNsP Košice.

Termín ďalšej schôdze SHS bude začiatkom októbra 2005.

Prof. MUDr. Igor Riečanský, CSc.
predseda SHS

Zapísala: MUDr. D. Škultétyová
vedecká sekretárka SHS

XX. pracovná konferencia
Artériová hypertenzia

11. — 13. máj 2005, Bratislava

V dňoch 11. – 13. mája 2005 sa konala v Bratislave v budove Správy
účelových zariadení Ministerstva zahraničia SR jubilejná XX. pracovná kon-
ferencia „Artériová hypertenzia“, ktorú usporiadala Slovenská hypertenzio-
logická spoločnosť (SHS) pod záštitou ministra zdravotníctva Rudolfa Za-
jaca, rektora Slovenskej zdravotníckej univerzity Prof. MUDr. J. Štencla,
CSc., a predsedu Slovenskej lekárskej spoločnosti Prof. MUDr. P. Krištúf-
ka, CSc. v spolupráci so Slovenskou kardiologickou spoločnosťou (SKS),
Slovenskou internistickou spoločnosťou, Slovenskou angiologickou spoloč-
nosťou a Slovenskou geriatrickou spoločnosťou. Konferencia, na ktorej sa
zúčastnilo do 200 lekárov (a to napriek bohatému májovému kalendáru na
odborné akcie), kardiológov, internistov, všeobecných lekárov, experimen-
tálnych pracovísk, predchádzala Svetovému dňu hypertenzie, ktorý vyhlási-

la Svetová zdravotnícka organizácia spolu so svetovou ligou proti hyperten-
zii a Medzinárodnou hypertenziologickou spoločnosťou na deň 14. mája.
Musíme s poľutovaním konštatovať, že okrem niekoľkých masovokomuni-
kačných médií (Slovenská televízia, Pravda, Korzár) sa tejto udalosti neve-
novala primeraná pozornosť. A práve artériová hypertenzia (AH) patrí medzi
najfrekventovanejšie a najzávažnejšie neinfekčné hromadne sa vyskytujúce
ochorenia súčasného sveta a zároveň je jedným z hlavných rizikových fakto-
rov aterosklerózou podmienených chorôb.

Tieto skutočnosti zdôraznil v úvode svojho pozdravného listu minis-
ter zdravotníctva účastníkom konferencie. List z poverenia ministra pre-
čítal na slávnostnom otvorení riaditeľ odboru MUDr. R. Vetrák. „Dôleži-
tá je komplexnosť liečby artériovej hypertenzie. Teda zameranie sa nielen
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